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فوتبال خبر

۸  لژیونر ایرانی در انتظار انتقال های جذاب
از  یوونتوس تا پرسپولیس

هشــت بازیکــن ایــران در پنجــره زمســتانی با  �
پیشنهاداتی مواجه شــده اند و ممکن است تیم های 
خود را تغییر دهند. به گزارش ایرنا، پنجره زمستانی باز 
شده و تیم ها و بازیکنان در تکاپو هستند تا در این فصل 
بهترین تصمیم ها را برای آینده خود رقم بزنند. در این 
بین شــاهد وقوع نقل و انتقالاتی در فوتبال داخلی و 
خارجی نیز هســتیم. بعضی از بازیکنان لژیونر ایرانی 
نیز یا مشــتری های پروپاقرص دارند یا خودشان ساز 
جدایی را کوک کرده اند. در این گزارش با این بازیکنان 
سروکار داریم. سردار آزمون: قرارداد آزمون با زنیت در 
تابستان پیش رو به اتمام می رسد و باشگاه روسیه ای 
بعد از ناکامی در تمدید قرارداد ستاره ایرانی اش بدش 
نمی آید او را به یکی از مشتری های زمستانی بفروشد 
تا درآمــدی از مهاجم ایرانی خود به دســت بیاورد. 
تیم های لیون فرانسه، نیوکاسل انگلیس و یوونتوس 
ایتالیا طبق شــنیده ها و ادعاهای خبرنگاران خارجی 
به دنبــال جذب مهاجم تیم ملی فوتبال کشــورمان 
هستند. هر سه تیم هم در فاز تهاجمی نیاز به تقویت 
دارند و باید دید نهایتا کدام یک در مسیر جذب سردار 
موفق تر عمل می کنند. این احتمال هم وجود دارد که 
آزمون تا پایان قراردادش در روســیه بماند و داستان 
ســال های اخیر را تکــرار کند. امیر عابــدزاده: طبق 
ادعای یکی، دو رســانه اســپانیایی، باشــگاه سویای 
اسپانیا با ســه و نیم میلیون یورو خواهان جذب امیر 
عابدزاده شده است. نمایش درخشان گلر ملی پوش 
ایران در نخســتین فصل حضورش در فوتبال اسپانیا 
و لیگ دو این کشــور با پیراهــن تیم پونفرادینا باعث 
شده تا یولن لوپتگی برای پرکردن جای خالی یاسین 
بونو و همچنین دمیتروویــچ به جذب امیر فکر کند. 
بدون تردید حضور عابدزاده در تیم آندلسی می تواند 
یــک اتفاق بــزرگ برای فوتبــال ایران باشــد. الهیار 
صیادمنش: رسما به فنرباغچه برگشت و از زوریا جدا 
شد اما همچنان ممکن است بازیکن جوان ایرانی به 
یک تیم دیگر بپیوندد. هال سیتی انگلیس و اندرلخت 
بلژیک جزء جدی ترین مشــتریان اللهیار صیادمنش 
به حســاب می آیند. شنیده می شــود تمایل اللهیار 
به کارکردن زیر نظر وینســنت کمپانی و تیم بلژیکی 
اســت اما هال ســیتی هم برای ادامه مســیرش در 
چمپیونشیپ به یک مهاجم پرتلاش و آینده دار مثل 

صیادمنش نیاز دارد.
رامین رضاییان: باشــگاه الســیلیه قطر به صورت 
رســمی با رضاییان قطع همکاری کرد تا رامین دوباره 
به عضویت باشگاه اصلی اش یعنی الدحیل دربیاید. 
البته که عنابی پوشان تمایلی به حفظ رامین ندارند و 
همین مسئله شایعات درباره بازگشت او به پرسپولیس 
را پس از حدود چهار سال افزایش می دهد. رضاییان 
مدت هــا از فوتبال ایران دور بود و حالا ممکن اســت 
برای تقویت سمت راست مدافع عنوان قهرمانی یک 
بار دیگر ســرخ پوش شود. علی علیپور: دیگر بازیکنی 
که احتمال بازگشتش به پرسپولیس کم نیست، علی 
علیپور است. علی در این فصل اوضاع بهتری در تیم 
ماریتیمو پیدا کرده و در خیلی از بازی ها فیکس بوده 
اما خروجی کار او چندان مطلوب نبوده و تیم ماریتیمو 
هم در جدول لیگ پرتغال شــرایط جالبــی ندارد. از 
طرفی پرسپولیس با مصدومیت عیسی آل کثیر بیش 
از پیش به دنبال جذب مهاجم است و عجیب نیست 
اگر علیپور حداقل به صورت قرضی به تیم ســابقش 
بازگردد. مهدی قایدی: با وجود نمایش نه چندان قابل 
قبول در امارات، باشگاه سلتیک شدیدا پیگیر وضعیت 
مهدی قایدی است تا این بازیکن ملی پوش را در پنجره 
زمستانی به اسکاتلند بیاورد. شباب الاهلی به دو نامه 
ارسالی باشگاه سلتیک جواب منفی داده و اعلام کرده 
تا پایان فصل به هیچ وجه قصد قطع همکاری با قایدی 
را ندارد اما طرف اروپایی اعلام کرده حاضر است برای 
مهدی بیش از ســه و نیم میلیون پوندِ پیشنهادی هم 
بپردازد. محمد محبی: گویا باشــگاه ســانتاکلارا برای 
فوتبالیســت های ایرانی مقصد خوش یمنی نیســت. 
بعد از شــهریار مغانلــو حالا محمــد محبی به یک 
نیمکت نشــین صرف در این تیم تبدیل شــده اســت. 
محبی در ۱۷ بازی لیگ فقط چهار بار به عنوان بازیکن 
تعویضی به زمین آمده و نتیجه اش هم نه گلی بوده 
و نه پاس گلی. حالا شــنیده ها حکایت از آن دارد که 
طلایی پوشان حاضرند به صورت قرضی ستاره ایرانی 
را به اصفهان برگردانند. سعید عزت اللهی: بازیکن تیم 
وایله دانمارک که نمایش خوبی هم در این تیم داشته 
مورد توجه باشــگاه الغرافه قرار گرفته اســت و طی 
خبرهای منتشرشده مذاکرات طرفین به نتایج درخور 
توجهی هم رسیده است و احتمالا سعید عزت اللهی 
پس از ترک تیم قعرجدولی فوتبال دانمارک به حاشیه 
خلیج فارس می آید تا شــاگرد آندره آ اســتراماچونی 
شود. حال باید دید در پایان پنجره زمستانی کدام یک از 

این بازیکنان تیم های خود را تغییر خواهند داد.

استعفای یحیی گل محمدی از 
پرسپولیس؟

ســرمربی تیــم فوتبــال پرســپولیس بــه خاطر  �
مشکلات مالی قصد کناره گیری از این تیم را دارد. به 
گزارش ایســنا، در هفته های اخیر باشگاه پرسپولیس 
بــا بحــران مالی روبه رو بــود و کار به جایی رســید 
کــه حتــی بازیکنــان و یحیی گل محمــدی هم لب 
به انتقاد گشــودند و نســبت به مشــکلات موجود 
هشــدارهایی دادند اما حالا داســتان فراتر از انتقاد 
رفته و یحیــی گل محمدی شــرایط را بــرای ادامه 
کار مناســب نمی بیند و احتمــال دارد بعد از بازی با 
فولاد کناره گیری کند. بر اســاس اطلاع ایســنا از یک 
منبع آگاه در پرسپولیس، یحیی گل محمدی تصمیم 
گرفته در صورت حل نشــدن مشــکلات مالی تیم و 
پرداخت نشــدن مطالبات آنها، بعــد از بازی با فولاد 
از پرســپولیس جدا شــود. این اتفاق که با توجه به 
مشــکلات مالی شدید ســرخ ها در چند ماه گذشته، 
خیلی هم دور از ذهن نبود می تواند شوک بزرگی به 
پرســپولیس و هوادارانش باشد. باشگاه پرسپولیس 
در زمــان مدیریــت ســید مجید صــدری، ۲۰ درصد 
مطالبات اعضــای تیم خود مربوط به فصل جدید را 
پرداخت کرد و در حالــی که قرار بود درصد دیگری 
از قراردادها پرداخت شــود، صدری از ســمت خود 
اســتعفا داد. پس از حضور رضــا درویش و اعضای 
تیم مدیریتی جدید در پرسپولیس، این مدیر به اردوی 
پرسپولیس پیش از مصاف برابر فجرسپاسی رفت و 
در حالی که بازیکنان و برخی از اعضای کادر نســبت 
به پرداخت نشــدن مطالباتشــان گله داشتند، قولی 
برای پرداخت پول در روزی مشــخص نداد که همین 
امر موجب ناراحتی اعضای تیم شــد. پیش از این نیز 
در رسانه ها آمده بود که بازیکنان پرسپولیس چند بار 
تا آستانه اعتصاب و تعطیل کردن تمرینات پرسپولیس 
پیش رفته اند امــا هر بار یحیی گل محمدی و ســایر 
اعضای کادر فنی، مانع این اتفاق شــده اند. حالا باید 
دید تا پیش از دیدار پرســپولیس برابر فولاد، باشــگاه 
می تواند مشکلات مالی را رفع کند یا باید شاهد رفتن 
گل محمدی و حواشی پس از آن در پرسپولیس باشیم. 
تیم فوتبال پرسپولیس در جریان هفته شانزدهم لیگ 
برتر فوتبال ایران عصر شــنبه در ورزشــگاه آزادی به 

مصاف فولاد خوزستان می رود.

داستان ۲ بازیکن سرباز  باشگاه 
استقلال؛ شکایت به جایی می رسد؟

دو باشــگاه فولاد و آلومینیوم نســبت به استفاده  �
اســتقلال از بازیکنان ســرباز شکایت داشــته اند. به 
گزارش فرارو، اســتقلال ایــن روز ها درگیــر ویروس 
کروناســت و بازی اش با تیم پیکان در جام حذفی به 
همین دلیل لغو شــده است. اگرچه پیکانی ها اعتقاد 
دارند باید در این زمینه شفاف ســازی صورت بگیرد تا 
حقی از تیمی ضایع نشــود، ولی دو باشــگاه فولاد و 
آلومینیوم اراک نسبت به موضوع دیگری از استقلال 
شــکایت کرده اند. دو باشگاه دیگر لیگ برتری نسبت 
به استفاده استقلال از سیاوش یزدانی و محمدحسین 
مرادمند که به زعم خودشان ســرباز هستند ولی در 
ترکیب اســتقلال به میدان رفته اند، شــاکی هستند. 
باشــگاه اســتقلال اعلام کرده دو بازیکنش معافیت 
دارند و مشــکلی برای همراهی تیــم ندارند. در این 
بین، اما شایعاتی به راه افتاده که معافیت دو بازیکن 
ســرباز اســتقلال تمام شــده و آنها باید اعزام شوند. 
آخریــن اخبار حکایت از این دارد کــه این بازیکنان از 
اسفندماه مشــمول می شــوند. با این حال این مورد 
پیچیده تر است و بســته به اتفاقاتی که ممکن است 
در ماه های پیش رو رخ دهد، شــامل تغییر می شــود. 
ماجرا مربــوط به قانونی اســت که بــرای بازیکنان 
فوتبال در نظر گرفته شــده است. این قانون می گوید 
بازیکنی که به تیم ملی برســد تا پایان ۳۰ســالگی و 
تا آســتانه ۳۱سالگی از خدمت سربازی معاف است. 
پس تا به اینجا ســیاوش یزدانی که برای تیم ملی به 
میدان رفته و احتمالا در برنامه های اسکوچیچ باشد، 
مشکلی برای بازی کردن ندارد. در مورد محمدحسین 
مرادمنــد هم بند دیگری وجــود دارد؛ بازیکنان لیگ 
برتری تا پایان ۲۸سالگی و آستانه ورود به ۲۹سالگی 
از ســربازی معاف هستند. این دســت از بازیکنان اگر 
به تیم ملی دعوت شــوند معافیتشــان دو سال دیگر 
تمدید می شــود. پس تا همین جا پیگیری پرونده های 
این دو بازیکن از ســوی دیگر باشگاه های لیگ برتری 
بی نتیجه مانده و بعید است خطر خاصی استقلال و 

دو بازیکنش را در این زمینه تهدید کند.

اعزام ترکیب اصلی تیم ملی والیبال 
به بازی های آسیایی

رئیس فدراســیون والیبال گفت: با وجود فاصله  �
کــم میان مســابقات قهرمانــی جهــان و بازی های 
آســیایی، تیم ملی بــا ترکیب اصلی راهــی هانگژو 
می شود. به گزارش ایرنا، محمدرضا داورزنی در مورد 
احتمــال اعزام تیــم ملی والیبال زنــان به بازی های 
آســیایی گفت: یکی از اولویت های ما اعزام تیم ملی 
زنان به بازی های آسیایی است. ستاد بازی ها باید این 
مســئله را قطعی کند. از وزارت ورزش و کمیته ملی 
المپیک این درخواســت را مطــرح کرده ایم. اگرچه 
رئیس فدراسیون والیبال هستم اما درخواست کرده ام 
که رشــته های تیمی والیبال، هندبال و بسکتبال زنان 
اعزام شــوند. تمایل دارم ایــن اتفاق خوب برای زنان 
بیفتد. او دربــاره فاصله زمانی کوتاه بین مســابقات 
قهرمانی جهان و بازی های آســیایی گفت: تیم ملی 

با ترکیب اصلی به بازی های آسیایی اعزام می شود.

ســجاد فیروزی: تیم ملی فوتبال زنان ایران از امروز قرار 
است کارشان را در رقابت های جام ملت های آسیا شروع 
کنند. برای اولین بار در تاریخ اســت که دختران ایرانی به 
ایــن رقابت ها صعود کرده اند و همیــن مورد به تنهایی 
برای مهم بودن کار آنها کفایت می کند. تیم ملی فوتبال 
زنان ایران البته در شــرایطی پا بــه این رقابت ها در هند 
گذاشته  که اصلا قرار نیست کوچک ترین شباهتی با دیگر 
تیم های آسیایی در این جام داشته باشد. در واقع آنها نه 
اردویی بلندمدت و بازی های تدارکاتی مناســب پیش از 
این تورنمنت داشــته اند و نه حتی حمایتی که باید را از 
ایران و مسئولان ایرانی گرفته اند. درست است که شرایط 
برایشــان با ورود اهالی جدید در فدراسیون فوتبال تغییر 
کرده، ولی این تغییر بیشــتر در زمینه تهیه لباس و زمین 
و بلیت هواپیما بوده؛ وگرنه در بین مســئولان رده  بالای 
ایرانی، همین  که آنها توانسته اند به این تورنمنت برسند، 
یک تقدیر و تشــکر ساده کفایت می کند. ماحصلش هم 
همان پیام کلامی اســت که انسیه خزعلی، معاون امور 
زنان رئیس جمهور، به نقل از ابراهیم رئیسی به اعضای 
تیم رســانده و برای تیم ملی زنان ایران آرزوی موفقیت 

کرده است.
کار برای شــاگردان مریم ایراندوســت در این بازی ها 
اصلا ســاده نیســت. آنها به غیر از هند که باید امروز از 
ســاعت ۱۷:۳۰ به وقت ایران، برابرش به میدان بروند، با 
دو تیم دیگر یعنی چین و چین تایپه نیز هم گروه شده اند. 
چین یکــی از قدرت هــای فوتبال زنان در آســیا و البته 
جهان اســت. برای درک بهتر شرایط این تیم کافی است 
بــه این نکته اشــاره کرد که آنها ۱۴ بــار در جام ملت ها 
حضور داشــته اند و هشت بار جام قهرمانی را بالای سر 
برده اند. چین تایپه هم رقیب سرسختی است که دهمین 
حضــورش در این جام را تجربه می کنــد و در این مدت 
ســه بار هم جام قهرمانی را بالای ســر برده است. هند 
شاید دم دســتی ترین رقیب برای دختران ایران باشد؛ اما 
آنها به عنوان میزبــان پا به این تورنمنت گذاشــته اند و 

آن قدری در اردو بوده و بازی های دوستانه برگزار کرده اند 
که همین حالا یکی از بخت های صعود از گروه محسوب 
می شوند. درست است که هندی ها در سال های اخیر از 
روزهای اوج شــان در فوتبال زنان آسیا فاصله گرفته اند، 
ولی آنها پیش از این بازی ها ۱۶ بازی تدارکاتی داشته اند 
و با برزیل، روســیه، بحرین و چین تایپه سرشاخ شده اند. 
جالــب آنکه هندی هــا پیــش از این جــام، همین تیم 
چین تایپه را که بخت دوم صعود از گروه نخست است، با 

یک گل از پیش رو برداشته اند.
این چند خط نوشته شد تا به سختی کار دختران ایران 
در بازی های پیش رو اشاره شود؛ اما مشکل به همین جا 
ختم نمی شود. درست است که کار زنان ایرانی برای این 
بازی ها سخت است، ولی آنها به سختی عادت کرده اند؛ 
سختی ندیده شدن یا ســخت دیده شدن در ایران! جالب 
اســت که تیم ملی زنان ایران تا دو، ســه ســال پیش از 
رنکینگ فیفا خارج شــده بود و بعدها با تشکیل مجدد 
و اردوی آماده ســازی رفته رفتــه بــه وضعیت خودش 
سروسامان داد. مریم ایراندوست شاگردانش را به صف 
کرد تا آنها را برای مرحلــه انتخابی همین جام ملت ها 
آمــاده کند، ولــی به جای این زحمت و سخت کوشــی، 
چیزی که به چشــم یکی، دو نماینــده مجلس آمد، نه 
تلاش و همت آنها برای بالابردن پرچم ایران، بلکه لباس 
رســمی آنها پیش از اعزام به این تورنمنت بود. چندین 
نماینــده از جمله احمد راســتینه، فارغ از درک درســت 
ســختی های این دختران، قبل از اعزام تیم به تاشــکند، 
به لباس آنها گیر داد که کوتاه اســت، در شــأن دختران 
ایرانی نیســت و از این گفت که بایــد مقصرش را پیدا و 
تنبیه کرد: «متأســفانه آنچه اتفاق افتاده، نه قابل توجیه 
اســت و نه قابل چشم پوشــی. وزارت ورزش مسئولیت 
دارد ایــن موضــوع را پیگیری کند و فدراســیون هم به 
خاطر چنین قصوری باید پاسخ گو باشد... فرهنگ عفاف 
و حجاب، اصالت ایرانی و اســلامی ماست. فرزندان این 
سرزمین افتخار می کنند که در فرهنگ ملی و دینی شان 

بحث حجاب و عفاف برایشــان اهمیت زیادی دارد؛ اما 
آنچه دیده می شــود، برخی مدیران و مسئولان با تسامح 
و برنامه ریزی به دنبال تغییر نگاه و باور جوانان هســتند. 
به عنوان مســئول کمیته تربیت بدنی حتما این موضوع 
را پیگیــری می کنم و به مســئولان ذی ربط تذکر شــدید 
می دهم و خواستار اصلاح این رویه هستم و می خواهم 
گــزارش این اصلاح را به ما بدهند. کســانی که کوتاهی 

کرده اند، حتما باید طبق قانون با آنها برخورد شود».
با وجود چنین نگاه هایی در بین عده ای از نمایندگان 
مجلس، دختــران ایرانــی افتخارآفرینی کــرده و برای 
اولین بــار در تاریخ جــواز حضور در جــام ملت ها را به 
دست آوردند؛ موضوعی که شاید می توانست و می تواند 
موجب تغییر نگاه به ورزش زنان در ایران شــود؛ اما زیاد 
در بین مجلسیان بازتاب نداشــته و کلا در بین مسئولان 
رده بالای ورزش هم آن طور که باید و شــاید مورد توجه 
قرار نگرفته اســت. چرایی اش می تواند دلایل مختلفی 
داشــته باشــد، ولی در این مورد خاص به نظر می رسد 
نوعی عامــل بازدارنده ایفای نقش می کنــد تا دختران 

فوتبال ایران آن طور که باید و شاید دیده نشوند.
با  وجود  این، این دیده نشدن را می شد و البته می توان 
با یک غافلگیری بزرگ از بین برد و یک بار برای همیشــه 
نشان داد که نگاه به مسئله و مقوله زنان در امر ورزش، 
در بین مســئولان ایرانی تغییر کرده است. اکنون بهترین 
فرصــت برای ایجاد یک غافلگیری اســت تــا تلویزیون 
هم به میدان آمده و نشــان دهد اسیر یک تفکر و طیف 
خاص نیست و هنوز هم می تواند نیمی از جامعه ایران 
را ببینــد و تعدادی از افتخارآفرینی های آنها را پوشــش 
دهد. شــاید خوشبینانه به نظر بیاید، ولی در روزهایی که 
همه کشورهای همسایه موضوعات و دغدغه های زنان 
را حل کرده و نسبت به پیشرفت آنها در امور اجتماعی، 
فرهنگــی و ورزشــی، هزینه زیــاد و برنامه ریزی مدونی 
کرده اند، فرصتی درخور است تا صداوسیما بازی های تیم 
ملی زنان ایران در ایــن رقابت ها را پخش کند. پرواضح 

اســت که تا اســم چنین موردی می آید عده ای آشــفته 
شوند؛ اما تلویزیون و عوامل جدیدش که حداقل با شعار 
تغییــر آمده اند، می توانند از این فرصت برای بازگرداندن 
بخــش عمــده ای از مخاطبان که به دلیــل نگاه خاص 
به یک ســری از امور رانده شده اند، استفاده کند. حداقل 
آنکه این مــورد می تواند یک غافلگیری بزرگ برای زنان 
علاقه مند به ورزش و از طرفی جامعه ورزش ایران باشد.
البته عملی شــدن چنین موضوعــی همان طور که 
در بالا عنوان شــد، خوش بینی محض و شــاید آغشته با 
سرخوشی بیش از حد باشد؛ چون بعید است در این بازه 
زمانی که جریانی خاص، معیشت و مشکلات اقتصادی 
مردم را رها کرده، ســفره های کوچک و کوچک ترشــده 
را نمی بیند و دغدغه اش ســوارکاری، دوچرخه ســواری 
و صخره نوردی زنان اســت، اجازه دهد صداوســیما که 
سال ها تحت نفوذ جریان و طیف مشابه است، لحظه ای 
به چنین غافلگیری هایی بیندیشــد. هنــوز زمان زیادی 
از اظهــارات بحث برانگیز امام جمعــه اصفهان درباره 
دوچرخه سواری زنان نگذشــته که به تازگی امام جمعه 
گچســاران هــم به این جمــع اضافه شــده و اظهارات 
عجیب تری درباره اسب ســواری زنــان آن هم از تریبونی 
رسمی کرده است. حجت الاسلام سیدامین االله حجازی 
می گوید: «اســب دوانی زن در منظــر نامحرم که تهییج 
می کند و چشــم چرانی می شود، حرام است و این دولت 
و آن دولت هم ندارد. متأسفانه بنای بدی گذاشته شد و 
عزیزان حتما از چنین اقداماتی جلوگیری کنند و امیدواریم 
کسانی که بنای این موارد را گذاشته اند توبه کنند». حال 
با چنین نگاهــی، آیا توضیح اینکه لباس دختران فوتبال 
ایران کاملا پوشــیده و محجبه است و می توان آن را در 
قاب تلویزیون به تصویر کشــید، برای راضی کردن چنین 
جریانی کافی اســت؟ مشــخصا اگر از مقولــه نگاه به 
دوچرخه ســواری و اسب سواری زنان توسط طیف اخیر، 
به موضوع فوتبال نگاه شــود، پاسخ ناامیدکننده تر از آن 

خواهد بود که بشود امیدوار ماند.

احســان حدادی، مرد شــماره یک پرتاب دیســک ایران، 
بعد از ناکامی اش در بازی های المپیــک توکیو، آماده حضوری 
قدرتمند در بازی های آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو می شود. او که چهار 
مدال طلای پیاپی بزرگ ترین رویداد ورزشــی قاره را در ویترین 
افتخاراتش دارد، به دنبال ثبت رکوردی جاودانه است. البته تا 
به الان هم هیچ ورزشکاری مثل حدادی نتوانسته چهار قهرمانی 
پشت سر هم در بازی های آســیایی داشته باشد. نایب قهرمان 
المپیک ۲۰۱۲ لندن با در اختیار داشــتن رکورد پرتاب دیســک 
آسیا می خواهد خودش را از همه ورزشــکاران آسیایی متمایز 
کند؛ آن هم در آستانه ۳۸ سالگی. در فاصله هفت ماه مانده به 
بازی های آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو، دقایقی با تک ستاره دوومیدانی 
ایران هم صحبت شــدیم تا از اوضاع و احــوال این روزهایش 

بگوید. گفت وگوی او را با «شرق» از نظر می گذرانید.

دوومیدانی کاران این ایام مشغول فصل بدن سازی هستند. طبیعتا شما  �
هم باید الان مشغول به همین کار باشید.

بله، همین طور است. من در حال حاضر در جزیزه کیش هستم. تمریناتم را 
اینجا برگزار می کنم. خوشبختانه یک ماه خیلی خوب را پشت سر گذاشتم. با 
توجه به مصدومیتی که از ناحیه کمر و پا با آن مواجه هســتم، فکر نمی کردم 
در این شرایط تمرینات خوبی داشته باشم؛ اما خدا را شکر تا به الان همه چیز 
خیلی خوب پیش رفته اســت. الان فعلا تمریناتم بیشتر بدن سازی و آمادگی 
جسمانی است. هنوز پرتاب ها را جدی شــروع نکرده ام. به دلیل اینکه وضع 
بدنی ام آن طور که می خواهم نیســت. بدن من چند ســالی بود که افت کرده 
بود. اصلا به خودم نرسیده بودم. یک سری تمرینات حرکتی و چرخشی وجود 
دارد که آخرین بار ســال ۲۰۱۱ آنها را در آلمان انجــام داده بودم. حالا دوباره 
همان تمرینات را زیر نظر فیزیوتراپم (امین منتظری) شروع کردم. به اصطلاح 
دارم بدنم را روغن کاری می کنم تا به مرور تمرینات پرتابی ام را هم بیشتر کنم.

هدف اصلی تان هم که باید بازی های آسیایی باشد. �
بله، صد در صد. به هر حال می خواهم نتیجه المپیک توکیو را جبران کنم. 
هرچند شرایط من برای المپیک مشخص بود و به خاطر دیسک کمر نتوانستم 

عملکرد خوبی داشــته باشــم. هدفم ثبت یک رکورد تاریخــی در بازی های 
هانگژو است. هیچ ورزشکار آسیایی تا حالا نبوده که پنج مدال طلای بازی های 
آســیایی داشته باشــد. من می خواهم این رکورد را به نام خودم و ایران بزنم. 
البته همین چهار مدال طلای پشت سر همی هم که من در بازی های قبل به 
دســت آوردم، رکوردی است که تا به الان هیچ ورزشکار ایرانی  به آن نرسیده 

است.
با توجه به اینکه شما خودتان سال هاست رکورددار پرتاب دیسک آسیا  �

هستید، وضعیت پرتابگران دیسک آســیا را در آستانه این بازی ها چطور 
می بینید؟

در آخرین مســابقه ای که در آسیا برگزار شــده، ۶۲ متر پرتاب شده است؛ 
اما هر کســی بخواهد در بازی های هانگژو مدال بگیرد، کارش خیلی سخت 
اســت. خود من برای اینکه مدال طلا بگیرم، باید بالای ۶۵ متر پرتاب کنم که 

قهرمانی ام تضمین شده باشد.
امسال دیگر اردوی خارج از کشور ندارید؟ �

نه، به دلیل شرایط اقتصادی بد مالی کشور و گرانی ارز، اردوهایم در کیش 
برگزار می شــود. البته اینجا هم هزینه ها بالاست؛ اما از فدراسیون دوومیدانی 

تشــکر می کنم که با  وجود  این تلاش می کنند تا تمریناتم انجام 
شود. فقط ممکن با شروع مســابقات آغاز فصل (اردیبهشت) 
فقط ۱۰ روز به آمریکا بروم و هم یک تمرین مشترک با پرتابگران 
خارجی داشــته باشم و هم در یکی، دو مسابقه شرکت کنم که 
خودم را محک بزنم. با توجه به اینکه امســال من هدفم مدال 
طلای بازی های آسیایی است، خیلی نمی خواهم خودم را درگیر 
مسابقه دادن کنم؛ چرا که ورزش حرفه ای با آسیب همراه است؛ 
بنابراین نباید ریسک کنم که مبادا مصدوم شوم. به احتمال زیاد 
بعد از ســال ها در مســابقات داخلی (قهرمان کشوری و لیگ) 

هم شرکت می کنم.
� از مربی آمریکایی تان «مک ویلکینز» چه خبر؟

با او در تماس هســتم؛ اما فعلا قراردادی نبستیم. تمریناتم 
را بــا برنامه های خــودم انجام می دهم. اگر شــرایط مهیا بود، 
می خواهم به فدراســیون بگویم که بعد از عید قراردادی با او 

ببندیم که از دور به من برنامه بدهد و نظارتی روی تمریناتم داشته باشد.
ممکن اســت بعد از رســیدن به پنجمین طلای بازی های آسیایی به  �

خداحافظی هم فکر کنید؟
فعلا تصمیمی برای این کار ندارم.

و حرف آخرتان... . �
امیدوارم که بتوانم ســال آینده یک نتیجه خــوب بگیرم. به هر حال 
جدای از ثبت رکوردی که در ســرم هست، مدال طلای بازی های آسیایی 
برای رتبه بندی کشــورها خیلــی اهمیت دارد. ان شــاءاالله که انتخابات 
کمیته ملی المپیک هم اســفند ماه در موعد مقررش برگزار شــود تا کار 
برای بازی های آســیایی عقب نیفتــد. آرزوی دیگرم هم این اســت که 
ورزشــی ها بیاینــد و کار را در کمیته ملی المپیک دســت بگیرند. به هر 
صورت این چند ســال اخیر کمیته ملی المپیک دســت افراد سیاســی 
بود. افراد سیاســی نگاه سیاسی به ورزش دارند و همین موضوع باعث 
می شــود ورزش پیشــرفتی نکند. وزیــر جدید ورزش چهره ای ورزشــی 
اســت و امیدوارم رئیس کمیته ملی المپیک بعدی هم از بین ورزشی ها 

انتخاب شود و رؤسای فدراسیون ها به کاندیدای ورزشی رأی بدهند.

غافلگیری زنان ایرانی در تلویزیون؟

احسان حدادی، تک ستاره دوومیدانی ایران
مى خواهم با پنجمین طلاى بازى هاى آسیایى به رکوردى تاریخى برسم

برنامه

پنجشنبه ۳۰ دی
تیم ملی زنان ایران – هند ۱۷:۳۰

آرسنال – لیورپول ۲۳:۱۵
ساحل عاج – الجزایر ۱۹:۳۰

سیرالئون – گینه استوایی ۱۹:۳۰
گامبیا – تونس ۲۲:۳۰

مالی – موریتانی ۲۲:۳۰
الچه – رئال مادرید ۲۱:۳۰

رم – لچه ۲۳:۳۰
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